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Z Á P I S

z jednání Pracovního týmu pro hospodářskou politiku RHSD ČR 
dne 6. prosince 2011 v 10:00 hod.

v budově Ministerstva průmyslu a obchodu ČR, Na Františku 32, Praha 1, místnost č. 215

Přítomni: podle přiložené prezenční listiny

Vedoucí Pracovního týmu pro hospodářskou politiku RHSD ČR Ing. J.Jirka zahájil jednání 
přivítáním přítomných účastníků. Na úvod rekapituloval některé zásadní skutečnosti zejména 
s akcentem na 88. jednání Předsednictva RHSD ČR dne 13.10.2011 a připravované jednání 
95. Plenární schůze RHSD ČR dne 15.12.2011. 
Pracovní tým pro hospodářskou politiku RHSD ČR (dále jen „Pracovní tým“) byl svolán 
pozvánkou ze dne 11.11.2011 na den 6.12.2011. 
Na úvod jednání rovněž připomněl dopis prezidenta Konfederace zaměstnavatelských 
a podnikatelských svazů (KZPS) p. J. Wiesnera ze dne 2.12.2011 ve věci nové personální 
nominace KZPS do Pracovního týmu – na místo prezidenta Unie zaměstnavatelských svazů 
(UZS) Ing. Pavla Duška byl nově nominován za UZS Bc. Vít Jásek, kterého přivítal na 
jednání Pracovního týmu.
Dále předsedající jednání seznámil přítomné s návrhem programu, který byl následně 
schválen. 

Na program jednání Pracovního týmu dne 6.12.2011, svolaného pozvánkou ze dne 
11.11.2011, byl tedy zařazen materiál:
1. Příprava Státní energetické koncepce

(podkladový materiál MPO ČR)

K bodům programu jednání:
Ad 1) Příprava Státní energetické koncepce
(podkladový materiál MPO ČR)

Na jednání 95. Plenární schůze RHSD ČR byl materiál zařazen rozhodnutím 88. jednání 
Předsednictva RHSD ČR dne 13.10.2011.
Na jednání Pracovního týmu byl předložen materiál, shrnující přípravu a dosavadní stav 
projednávání Státní energetické koncepce a dále návrh podkladového materiálu pro jednání 
vlády ČR – „Aktualizace Státní energetické koncepce“ (SEK), který byl od 7.11. do 
22.11.2011 předmětem meziresortního připomínkového řízení. Vypořádání připomínek se 
uskutečnilo na MPO dne 30.11.2011.
Celkem 42 připomínkových míst uplatnilo své zásadní/doporučující připomínky/ponechalo 
materiál bez vyjádření. Bylo uplatněno celkem 200 připomínek, z toho 95 zásadních a 105 
ostatních. Bez připomínek 29 připomínkových míst.

Vedoucí Pracovního týmu Ing. J. Jirka přivítal na jednání náměstka ministra průmyslu 
a obchodu Ing. F. Pazderu, CSc., ředitele odboru 03200 elektroenergetiky Ing. R. Portužáka, 
CSc. a další účastníky jednání.
Rekapitulaci východisek SEK (vnějších – pilíře energetické politiky EU; vnitřních – dopady 
SEK na ekonomiku ČR, tedy dopady do HDP a mezinárodní konkurenceschopnosti ČR 
a z toho pramenících dopadů na podnikatelskou veřejnost a občany ČR jako celek) popsal 
náměstek ministra průmyslu a obchodu Ing. F. Pazdera, CSc.
Ve svém vystoupení se rovněž dotkl zásadních okruhů připomínek, které byly 
připomínkovými místy uplatněny v rámci meziresortního připomínkového řízení:
 neschvalovat materiál v prosinci 2011 ve vládě, vzít „pouze“ na vědomí,
 vypuštění scénáře A2 z materiálu,



- 2 -

 výše OZE, úspor, zemního plynu v materiálu,
 detailnější rozpracování nástrojů úspor energie a sektoru teplárenství v materiálu,
 vliv budoucí těžby na životní prostředí, vliv materiálu na státní rozpočet,
 problematika energetické bezpečnosti,
 otázka územních ekologických limitů těžby hnědého uhlí.

V diskusi dále vystoupili:
J. Wiesner (KZPS):  podrobná diskuse v rámci KZPS nad předloženým materiálem dne 
5.12.2011 s cílem definice základních východisek. K předloženému materiálu mají řadu 
připomínek, nesplňuje podmínky a základní zadání včetně řešení jednotlivých kapitol.

Ing. Z. Osner, CSc. (KZPS/ZSDNP): rekapitulace zásadních připomínek:
 připomínky k dalšímu „osudu“ scénáře A2 a poslednímu zasedání Rady vlády pro 

energetickou a surovinovou strategii (RVES) včetně hlasovacích procedur u jednotlivých 
dvou uvažovaných scénářů (A2 a G5), KZPS si nedovede představit odklon od scénáře
A2. Řada připomínek není vypořádána, u celé řady se domnívá, že je vypořádání téměř 
nemožné z důvodu jejich naprosté protichůdnosti,

 dopracování Surovinové politiky ČR,
 doporučuje využívání regulovatelných obnovitelných zdrojů, neboť KZPS a ZSDNP nejde 

pouze o „lobbying ve prospěch“ fosilních paliv a uranu,
 požaduje materiál vzít na vědomí, těžiště přesunout k dopracování Surovinové politiky,

která by SEK měla předcházet, nebo alespoň být přijímána v souladu s ní,
 zmínil přípravu „malé novely“ horního zákona a souvisejících konsekvencí (přístup 

a doprůzkum dostupných surovinových ložisek, atd.).

Ing. B. Dlouhý, CSc. (SPD): v rámci připomínkového řízení navrženo doplnění Předkládací 
zprávy – akceptováno. Konkrétnější rozpracování vývoje do roku 2025, dále ověření 
některých závěrů SEK, které se jeví jako nereálné. Zohlednit v SEK kritéria 
konkurenceschopnosti a dopadů na spotřebitele. Závěrem je tedy doporučení práce na SEK 
„neuspěchat“, opětovně projednat ve vládě. Velké výhrady k metodologii zpracování včetně 
znovuověření některých závěrů SEK.

Ing. V. Matyáš (KZPS/SPvS): ve svém vystoupení se zaměřil na problematiku výstavby 
energetické a dopravní infrastruktury, zejména legislativní problémy (revize procedur EIA ve 
vztahu k hornímu zákonu i ve vztahu k zákonu o územním plánování a stavebním řádu). 
Problémové oblasti legislativy dokumentovány na přípravě výstavby III. a IV. bloku JETE. 

V reakci na výše uvedený komplex připomínek vystoupil náměstek ministra Ing. F. Pazdera, 
CSc. Zejména objasnil nový návrh usnesení vlády, který bude vládě předložen v rámci 
materiálu Aktualizace SEK:
 vláda bere na vědomí aktualizaci SEK podle scénáře A2, která bude upravena podle 

připomínek vlády,
 schvaluje předložení aktualizace SEK do procesu SEA,
 ukládá ministru průmyslu a obchodu předložit vládě konečné znění aktualizace SEK 

s výsledkem procesu posuzování vlivů na životní prostředí, ke schválení s doporučením 
Rady vlády pro energetickou a surovinovou strategii vybrat scénář A2.

Dále se dotkl otázky dalšího projednávání materiálu „Surovinová politika ČR“, který bude 
rozeslán do meziresortního připomínkového řízení s předpokladem jejího projednání do konce 
prosince 2011.
V. Spurný (OS ECHO): poděkoval za předložení materiálu Aktualizace SEK. Přihlásil se 
k požadavkům zástupců zaměstnavatelů, přednesených v diskusi. Konstatoval, že ČMKOS 
a dalším odborovým svazům byl vytvořen malý časový prostor pro účast v aktivní přípravě 
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materiálu Aktualizace SEK. Upozornil na malou připravenost odborného školství na blížící se 
zásadní věkovou obměnu pracovní síly v energetickém sektoru jako celku (z pohledu nároku 
70%-ní části stávajících zaměstnanců ČEZ, a.s., ročníku narození 1950 – 1955, na starobní 
důchod). Materiál Aktualizace SEK v žádném případě neuzavírat z pohledu vlády.

Dále se svými parciálními diskusními příspěvky (k výše uvedeným otázkám) vystoupili 
opakovaně pp. Osner, Matyáš, Dlouhý a Pazdera.

V. Hunt – Šafránková, MBA (MŽP): Poděkovala za vypořádání převážné části připomínek 
MŽP, nicméně u některých je potřeba další diskuse. Zejména zmínila připomínku MŽP 
k tomu, aby byl materiál předložen a SEA se zpracovala k oběma scénářům (A2 i G5). MŽP 
dále odmítá zahrnutí formulace revizí povolovacích procedur (zejména ve vztahu k EIA) do 
SEK.

Ing. J. Jirka (MPO): Zůstává otázkou formulace „revize procesů EIA“ či „analýza a navazující 
zjednodušení procesů EIA“ (připomněl vystoupení Ing. V. Matyáše). Dále navrhl formulovat 
v průběhu přestávky závěrečná doporučení pro jednání 95. Plenární schůze RHSD ČR dne 
15.12.2011.
Shrnul nejdůležitější připomínky z diskuse Pracovního týmu nad materiálem Aktualizace 
SEK:
1. ne zcela úplné vypořádání všech připomínek z meziresortního připomínkového řízení,
2. priorita vazby SEK na Surovinovou politiku ČR,
3. zapojování regulovatelných obnovitelných zdrojů včetně nezavření si cesty k dalším 

domácím surovinovým zdrojům,
4. ověření některých požadavků, které se zdají v této fázi nereálné (zejména z pohledu 

ekonomického a mezinárodních vztahů),
5. usnadnění legislativních procesů, které vedou k povolování a realizaci energetických 

a infrastrukturních staveb (ve spolupráci s MMR),
6. neuzavírat Aktualizaci SEK, věnovat další pozornost rozvoji technického vzdělávání,
7. v určité fázi by Aktualizace SEK měla být doplněna implementačním materiálem –

identifikací kroků a gestorů při naplňování jejich cílů.

Strana zástupců zaměstnavatelů (KZPS, SPD) a zástupců zaměstnanců (ČMKOS, ASO, 
OS ECHO) doporučuje 95. Plenární schůzi dne 15.12.2011 přijmout následující usnesení 
k předloženému materiálu Aktualizace SEK:
Sociální partneři:
 konstatují, že předložená verze Aktualizace SEK nepředstavuje dostatečný podklad 

pro rozhodnutí o opatřeních, zajišťujících rozvoj energetického sektoru,
 požadují rozpracovat zejména soubor opatření na období do roku 2025 

s konkrétními termíny a gestory,
 z těchto důvodů doporučují změnit text navrhovaného usnesení vlády na znění: 

o vláda bere na vědomí Aktualizaci SEK jako jeden z podkladů pro její další 
dopracování v souladu s připravovanou Surovinovou politikou ČR,

o doporučují jako základ pro dopracování scénář A2 z předložené Aktualizace 
SEK.

Ad 5) Různé
Příští jednání Pracovního týmu se bude konat v návaznosti na závěry 95. Plenární schůze 
RHSD ČR, která se uskuteční dne 15.12.2011.
Přílohy:  
Prezenční listina z jednání Pracovního týmu

V Praze dne 6. prosince 2011 Schválil: Ing. Jiří Jirka, v.r.
Zapsal: Miroslav Šifner vedoucí Pracovního týmu

náměstek ministra průmyslu a obchodu
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